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Úny Község Önkormányzata            
2528 Úny, Kossuth Lajos út 2. Tel.: 33/508-800. Fax: 33/508-801. 

=================================================================== 
 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

 
 

Felvéve:  2008. október 14. napján 17 órai kezdettel megtartott  
  Közmeghallgatásról 

 
A közmeghallgatás helye:   Mővelıdési Ház  
  Úny, Kossuth L. u. 12. 
 
Jelen vannak: Pósfai József   polgármester 
  Kovács Ferencné  képviselı  
  Molnár Ferencné  képviselı 
  Németh Dezsı Attila  képviselı 
  Podhorszki Attila  képviselı 
  Kovács Gyuláné  körjegyzı 
  Kovács Gyuláné    jegyzıkönyvvezetı 
 Meghívottak: 
  Lakosság részérıl  jelenléti ív szerinti  9 fı 
 
A közmeghallgatást vezette:  Pósfai József  polgármester 
 
Pósfai József polgármester: Az ülés vezetıje köszönti a megjelenteket, majd megnyitja az 
ülést és megállapítja, hogy a Közmeghallgatáson a képviselık közül 5 fı jelen van, így a 
Közmeghallgatás határozatképes.  
Javaslatot tesz a Közmeghallgatás napirendjére, – a meghívó szerint -, jegyzıkönyvvezetıjére 
Kovács Gyuláné személyében. Elmondja, hogy az elsı napirend felvételét azért tartja 
szükségesnek, mert 2007-ben a rendezési terv volt tárgyalva a Közmeghallgatáson. 
 
Napirendi javaslat: 
1.) 2007. évi zárszámadásé és a 2008. évi költségvetés ismertetése 
 Elıadó: Pósfai József polgármester 
2.) Egyebek (Közérdekő bejelentések, javaslatok, stb.) 
 
Más napirendi javaslat nem volt. 
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N A P I R E N D  
 
 
 
 

1.) Napirend tárgyalása 
 

 2007. évi zárszámadásé és a 2008. évi költségvetés ismertetése 
 

Elıadó:   Pósfai József  polgármester 
 

Pósfai József polgármester: Ismerteti Úny Község Önkormányzata 2007. évi zárszámadási 
és a 2008. évi költségvetési rendeletének a jegyzıkönyv mellékletét képezı táblázatait. 
Elmondja még, hogy amint azt 2006-ban jelezte a 2005. és a 2006. évi anyagi „túlvállalások” 
miatt a 2007. évben a fı cél a forráshiány (4.858.000 Ft) kigazdálkodása volt, hosszú lejáratú 
hitel igénybevétele nélkül. Ez sikerült is pályázatok (ÖNHIKI, KisÖNHIKI) és egyéb 
megtakarítások révén (létszámleépítés). 
2008-ban a likviditási gondok megszőntek az önkormányzati kiadások további 
csökkentésével.  
Megtakarító intézkedések:  
a) Hivatal létszámának csökkentése (~400 eFt/év) 
b) Létszámcsökkentés az Idısek Klubjában (~ 1,5 milliós megtakarítás/év) 
c) Kommunális hulladékszállítás lakosságra hárítása (~ 1 milliós megtakarítás/év)  
Ez Σ ~3 millió Ft. Év végére így ~ 2 millió Ft tartalék várható, amit pályázati önerıként 
terveznek felhasználni. 
2008-ban 4 témában pályáztak:  
1.) A mővelıdési ház, mint közösségi tér és környezetének felújítása (TRFC, 3.334 EFt-ra 10 
%-os önrésszel). Értelmezési problémák miatt nem kaptak támogatást, mert csak 
anyagköltséget finanszíroztak volna. 
2.) Úny Község Templom utca (10/3 hrsz) az únyi 489/1 hrsz-ú ingatlannal határos szakaszán 
partfal-stabilizációs munkálatok (CÉDE, 6.930 eFt-ra 10 %-os önrésszel). Ez tartalék listán 
van, még nyerhet. 
3.) Szennyvízcsatorna-hálózat és szennyvíztisztító telep építése (KDOP-2008-4.1.l/A, 
404.635 eFt-ra 15 %-os önrésszel). Formai hiba miatt elutasítva. 2009. januárjában állítólag 
újra lesz ilyen pályázati kiírás. Tervezik ismét pályázni. Ha sikeres lesz a pályázat, a lakossági 
teher várhatóan 150-200 EFt közmőfejlesztési hozzájárulás lesz.  
4.) Elıkészítés stádiumában van a Községháza teljes külsı felújítására a pályázat a vidéki 
örökség megırzéséhez igénybe vehetı támogatások részletes feltételeire kiírt pályázaton. 
Novemberben kell benyújtani a pályázatot. Több információval errıl nem rendelkezik még. 
Ismerteti még a Kistérségi ROP-ban tervezett únyi fejlesztési elképzeléseket (jegyzıkönyv 
melléklete). 
Kéri a hozzászólásokat, kérdéseket. 
 
Kérdés, hozzászólás hiányában lezárja a napirendet.  
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2.) Napirend tárgyalása 
 

Egyebek 
 

Elıadó:   Pósfai József polgármester  
 

 a.)  A választópolgárok kérdései, közérdekő bejelentései, javaslatai 
 
Pósfai József polgármester: Megadja a szót a jelenlévıknek. 
 
Özv. Bezzeg Lászlóné: Lakóháza elıtt a mederlapos csapadékvíz-elvezetı árok betonlapjai 
már teljesen bedıltek. Idıs, egyedülállóként nem tudja helyreállítani. Segítséget kér a 
Hivataltól.  
  
Pósfai József polgármester: A Bercsényi utca állami közút. Egy helyrajzi számon szerepel 
út, árok, járda (ahol van), minden. Az Állami Közútkezelı Kht. feladata a fenntartása. 
Sajnálatos tapasztalata, hogy pénzhiány miatt az ilyen kistelepülési közutakra nem jut pénz. 
Az együttmőködés meg igen nehéz velük, mert túl nagy elvárásaik vannak az 
önkormányzattal szemben. A közhasznú foglalkoztatottakkal megnézik, mit lehet tenni. 
  
Juhász József: A Bercsényi utca felsı szakaszán, páratlan oldalán, a csapadékvíz-elvezetı 
árok és az úttest között olyan magas a padka, hogy nem folyik bele az esıvíz. Kéri 
közmunkásokkal a padkát felcsákányoltatni és elhordatni. 
Ezen utca pincesori leágazásánál a vízfogó folyókát ugyan helyreállították, de 20-30 cm-es 
padka maradt mellette, amin szinte lehetetlen személykocsival átjárni. Kéri leszedetni. 
Úgy tudja sok olyan segélyezett van a faluban, aki csak kapja a segélyt, de nem dolgozik. 
Legyenek ık is közmunkások. Munka jutna nekik is. 
Elöljárókkal (Képviselık) İ még nem találkozott az utcájában. Kérdezi, hogy fel van-e osztva 
köztük a falu? Szerinte fontos lenne, ha néha körbejárnának és elbeszélgetnének az 
emberekkel, felmérnék az utca állagát.   
 
Pósfai József polgármester: Az elsı két felvetést megpróbálja megoldatni a közhasznú 
foglalkoztatottakkal. 
Tudtával ~ 5 fı van állandó rendszeres segélyen. Akiket érdemes, rendszeresen közmunkában 
foglalkoztatják, de vannak akikkel nem lehet dolgoztatni. Megpróbálták, vagy alkoholista, 
vagy szellemileg, fizikailag leépült, vagy beteg. Nekik nem a munkába vonás fog megoldást 
jelenteni. Egészségügyi téren kellene megoldást keresni ezeknek az embereknek. 
A választási és az önkormányzati törvény kis településen nem ír elı területi felosztási 
kötelezettséget. Ebbıl következik, hogy saját elhatározásukon múlik a felvetıdött igény 
teljesítése. A képviselı-testület tagjai tiszteletdíj nélkül, ingyen látják el a feladatukat, ezért 
úgy gondolja jogilag és erkölcsileg nincs mit számon kérni rajtuk. A képviselı-testület tagjait 
egyébként meg a község választja meg, vagy nem. 
 
Kapronczai György: A község lakossága komoly összeget fizet a szemétszállításért. 
Kérdezi, hogy a zártkertesek fizetnek-e és mennyit, mert mindenhol elhagyott szemetes 
zsákokkal találkozik. 
Nagyon jó, hogy újrafestették a terelıvonalat és a záróvonalat a faluban. A záróvonalat 
tudtával nem lehet átlépni, így a Petıfi tér felöl nem lehet a Kossuth utcára rákanyarodni. 
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Pósfai József polgármester: A zártkertesek címlistáját is átadták a szolgáltatónak, azzal a 
céllal, hogy velük is kössenek szerzıdést. Arról nincs információja, hogy hányan szerzıdtek, 
de úgy gondolja, hogy szinte senki. A törvényen kívüli szemetelést İ is problémának tartja, 
de csak tettenérés esetén lehet eljárni ellenük. 
Az újrafestett közúti jelekkel kapcsolatosan annyit tehet, hogy megnézi, és ha szükséges 
levélben felhívja az ellentmondásra a Közútkezelı figyelmét. Szerinte a tilalom akkor lenne 
teljes, ha tábla is tiltaná a balra fordulást. 
 
Kovács Gyuláné körjegyzı: Évente megküldik a nem fizetık listáját. Idén még nem kapta 
meg. Ez alapján kell eljárnia majd, mivel kötelezıen megszervezett és kötelezıen igénybe 
veendı közszolgáltatásról van szó.   
 
Rubner Rudolf: Gyenes Péter magatartása teljesen meghökkenti az utca lakóit, nem normális 
a viselkedése. Veszélyes a szomszédjaira, polgártársaira. Szinte rendszeresen italos üvegeket 
dobál ki az úttestre. Dobálja a szomszéd házakat. Kommunális hulladékot soha nem rak ki, 
nem tudja hova teszi.  
 
Kovács Gyuláné körjegyzı: Sajnos egy pszihiátriai esettel állnak szemben. A Családsegítı 
Szolgálat vezetıje az esetgazda. Gyenes Péter családja nem Únyon él, nehéz elébe menni a 
problémáknak, így csak utólagos eljárásra van lehetıség.  
 
Garai Mária: Készített jegyzetet, mert több témában kíván hozzászólni. 
1.) A Kossuth utcában leeresztett tárcsával közlekednek. Jobban kellene vigyázni a nem rég 
felújított utcára. 
2.) Nem érti hogy engedhetı meg egy ilyen forgalmas utca közepén, mint a Kossuth u., egy 
ipari telephely mőködése? 
Ráadásul a telep elıtt álló autók, és a gyakori le-föl rakodás akadályozza az utca forgalmát. 
Menetrendszerinti buszjáratok kénytelek e miatt idızni a telep elıtt.    
3.) Gondja van a Kossuth utcában uralkodó közlekedési morállal. Gyerekek KRESZ-t 
semmibe vevı kerékpározásával, felnıttek személygépkocsival való felelıtlen 
közlekedésével, parkolásával. Ha nem vigyázz magára már többször összetörte volna az 
autóját. Valamiféle nevelési szándékra lenne szükség, míg mielıtt tragédia történik. 
4.) A „régi” Dózsa György utcában kiengedik a mosó vagy milyen vizet. Nem igaz, hogy csak 
İ veszi észre. 
5.) Az állattartás szabályait nem ismeri, de a Kossuth u. 43-ban az utcáról látszik egy 
szarvasmarha, ami szerinte az éhhalál szélén van. Valakinek intézkednie kéne. 
Ugyanitt a kutyatartás szabályait is semmibe veszik. Úgy tudja már több embert megharapott 
a kutyájuk. 
6.) A szelektív hulladékszigeten állandó a kommunális hulladék elhelyezése, amit a 
közmunkások szednek össze néha. Az nem arra való, figyeljék, szólítsák föl, aki ezt teszi. 
7.) A Határ utcába felvezetı járda rossz állapotban van. Részben benıtte a bozót, részben 
síkos a ráhulló levelektıl.  
8.) Beton talpfák vannak lerakva az utca egyik végén. Nem lehetne azokat beépíteni az útba? 
9.) Tisztázni kéne, hogy a Határ utca meddig közterület? A lerakott dolgok közterületen 
vannak-e? Gyanus személyek autóval feljárnak és szemlézik a „kint” lévı anyagokat, 
eszközöket.  Miért kell félelemben élniük? 
Valami nevelı célzatú tevékenységet tartana szükségesnek, mind közlekedésmorálra, mind 
környezetvédelemre vonatkoztatva.  
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Kovács Gyuláné körjegyzı:  
- Egyetért azzal, hogy jobban kellene vigyázni a nem rég felújított utcára, de közútról nem 
lehet kitiltani a mezıgazdasági jármőveket. 
- A Kossuth Lajos utcai ipari telephelyen a Föld-Gheel Kft-t értheti. A tevékenysége nem 
telepengedélyezési eljárás köteles. A közlekedési szabályok nem tiltják a parkolást, ezért 
szabálysértést sem követ el.    
- A közlekedési szabályok megsértésének szankcionálására a rendırség az illetékes. Az 
iskolákban nevelési szándékú tájékoztatásokat tartanak.  
- A szennyvíz kiengedése nem csak a Dózsa György utcában gond, hanem az egész település 
területén. Megoldást a csatornázás jelentene. Konkrét esetben eljárunk, de sajnos nincs akkora 
apparátusa a hivatalnak, hogy folyamatosan figyeljük, hivatalból eljárást indítsunk a 
szennyvíz kivezetıkkel szemben.  
- A Kossuth u. 43-ban a szarvasmarha tartásának körülményeit megnézzük. A kutyatartással 
kapcsolatosan egy eljárás van folyamatban. 
- A szelektív hulladékszigeten lerakott kommunális hulladékot a közhasznú munkásokkal a 
polgármester úr idıközönként elhordatja. Arra kéri a felszólalót és az arra közlekedıket, ha 
látják, ki teszi le a szemetet, jelentsék be a Hivatalnak. Konkrét személy ellen lehet eljárást 
folytatni. Ha az arra közlekedık rászólnak a szemetelıre, az is visszatartó hatású lehet. 
 - A Határ utcába felvezetı járda állapotával nem volt baj, amikor arra járt. Mindenki köteles 
az elıttük lévı közterület tisztántartásáról gondoskodni. A jelzett járdaszakasz egy idıs, beteg 
néni ingatlanával párhuzamosan húzódik. 
- A Határ utca külterülettel határos oldalán merülhet fel, hogy meddig közterület. A 
helyszínen lehet megállapítani mit lehet tenni.  
 
Pósfai József polgármester: A járda melletti bozótot megnézik, ahol szükséges gallyaznak. 
A beton talpfák magántulajdonban vannak, de közterületen vannak lerakva. Megnézik 
hasznosíthatóak-e, ha igen megérdeklıdik eladó-e?  
Nevelıszándékú fellépés veszélyes mőfaj, mert nagyon érzékenyek az emberek, és azonnal 
elkezdenek egymásra mutogatni. 
 
Juhász József: Kérdezi, hogy a polgárırség mőködik-e még? 
 
Pósfai József polgármester: Testületi elhatározás volt a Polgárır Egyesület megmentése ez 
év elején. Vállalta, hogy ha záros határidın belül megkapja az Egyesület dokumentációját, 
akkor elintézi a szükséges adminisztrációt. Ez nem történt meg, így jelenleg nem tudja mi a 
pontos helyzet. Az APEH-tıl kap leveleket, habár 2006. októberétıl már nem İ az elnök. 
Ami biztos: tevékenységet nem folytatnak, de hogy felszámolták-e az Egyesületet nem tudja. 
 
 Hachbold Márton: A közbiztonság érdekében térfigyelı kamerarendszer kiépítését 
javasolja. 
 
Pósfai József polgármester: İ is úgy gondolja, hogy néhány jól elhelyezett kamera lenne a 
jó megoldás. Figyelik a pályázati lehetıségeket, ha lesz megfelelı kiírás fognak pályázni 
térfigyelı kamerák kihelyezésére.  
 
Hachbold Márton: Lovakat tart a községben, szeretne egy tanyát külterületen felépíteni, van 
hozzá 7 ha legelıje, de az sajnos kevés. A rendezési terv szerint minimum 15 ha kell ehhez. 
Nem tud hozzávásárolni. Úgy tájékoztatták egyszeri kérelemre az Önkormányzat megadhatja 
a hozzájárulást az építkezéshez. Úgy gondolja a falunak is az a jobb, ha külterületen tartják a 
nagy testő állatokat, és nem ezer m2–en összezsuffolva, mint van is rá példa. 
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Pósfai József polgármester: Akire céloz, annak a kérésére lett kijelölve ipari gazdasági 
terület a helyi rendezési tervben. Tehát nem azért tartja belterületen a teheneit. 
Valóban a helyi rendezési terv, gyepmőveléső általános mezıgazdasági területen is, legalább 
150.000 m2 (15 ha) felett engedélyezi épület elhelyezését. Ezt İ is sokallja, de a tervet készítı 
szakemberek szerint ez az ideális farm méret. Mivel ez rendeletben van leszabályozva, 
egyszeri hozzájárulást nem adhat ki. Kérelemre a rendeletet lehet módosítani, amihez 
minısített többség (5 képviselıi igen) szavazat szükséges. Úgy gondolja megoldás lehet az is, 
ha a kérdéses ingatlan egy részét átsorolják ipari gazdasági területté. 
Ezek a rendezési terv módosításának számítanak, amibe ha be kell vonni vezetı tervezıt is, 
akkor komoly anyagi vonzatta is van. 
 
Faragó Istvánné: A járdák nagyon rossz állapotban vannak. Azt társadalmi munkában is 
lehetne javítani. Felajánlja a saját munkaerejét. Haza elıtt ugyan nincs járda, de szívesen segít 
ott, ahol van. 
Javasolja saját Weboldal kialakítását. 
Szereti az állatokat, İ is tart, ezért is mondja a tapasztalatát, hogy 1-2 m-es kötélen megkötve, 
rossz higiénés viszonyok között tartanak lesoványodott kutyákat. Kérdezi, hogy kihez lehet 
fordulni ez ügyben? 
Másik gondja, hogy szabadon engednek kutyákat ki az utcára, amik a normális körülmények 
között tartott ebeket is ingerlik, így sokszor iszonyú ugatás van az utcában. Rendszeresen jár 
ki kutya a közvetlen és a 4. szomszédjából. 
 
Pósfai József polgármester: A járda-felújítást kalákában nem igazán tartja szerencsésnek. 
Szerinte ezért is vannak olyan állapotban a járdák, mert annak idején úgy készültek. Ennek 
ellenére testületi ülésen megtárgyalják majd a felvetést, mivel anyagot is kell hozzá 
biztosítani. 
Tervezi Weblap beindítását. Ha újrakötik az ADSL szerzıdést, akkor kérni fogja a domain-t, 
mert úgy tudja azzal kedvezményesen biztosítja a Szolgáltató. 
Vannak állatvédelmi szervezetek. Úgy gondolja ilyen ügyben hozzájuk kell fordulni. 
Szakértelem nélkül nehéz eldönteni, hogy a sovány állat éheztetett-e, vagy beteg? Szakértıi 
vélemény nélkül veszélyes ilyen ügyben eljárást lefolytatni. 
  
Kovács Gyuláné körjegyzı: A kutyák közterületekre kiengedése szabálysértés, konkrét 
esetben eljárást kell lefolytatni, bizonyítani a szabálysértést.   
 

A közmeghallgatáson több kérdés, hozzászólás, észrevétel nem hangzott el, a polgármester 
válaszait a kérdezık elfogadták. A polgármester megköszönte a megjelenést, a 
Közmeghallgatást 1930 órakor bezárta. 

 
 

K.m.f. 
 
 

 
Kovács Gyuláné s.k.   Pósfai József s.k. 

            Körjegyzı          Polgármester  
 

 


